



Referat af skolebestyrelsesmøde, tirsdag d. 19. marts 2019 kl. 17-19

Til stede: Jesper Kongsted, Dorte Bøgelund Petersen, Mette Westergaard, Torben Heien Nielsen, Mette Westergaard, Tore Dyrberg-Jessen, Annemette Steffensen, Mette Bache, Nina Schøller Larsen, Theodor Axel Libralesso 8.V., Anja Camilla Jensen, Anja Johansen og Helle Spanggaard.

Fraværende: Tilde Rønne-Christensen, Mads Guldborg Knudsen 9.C., Michael Vork,

Sekretær: Helle Spanggaard

	Hvem/ Hvornår	Overvejelser og/eller forberedelse inden SBM	Formål & mål
1. Godkendelse af referat af februar mødet	Alle, Hvert SBM	Referatet er udsendt på forhånd	Beslutning Protokol skrives under
Noter/referat: Referatet er taget til efterretning.			
2. Godkendelse af dagsorden	Alle, Hvert SBM	Udarbejdes på formøde af ledelsen og formand	Beslutning
Noter/referat: Dagsordenen blev godkendt			
3. Strategi for skole-IT 2019-23			Høring – frist 1. maj
Bilag: Udkast til strategi og høringsbrev		Tore laver udkast til hørings svar	
<p>Noter/referat:</p> <p>Overordnet en god og fornuftig strategi</p> <p>Der er flg. punkter, skolebestyrelsen forholder sig spørgende til:</p> <ul style="list-style-type: none"> - At udpege en it-strategisk leder, der er overordnet ansvarlig? - Progression i læring og opsamling i digitale platforme bør ikke fremgå her, hvad menes der med dette? Et sådant afsnit bør indgå i andre steder, som fx Min Uddannelse - Strategien mangler prioritering af ressourcer. Der skal være et alternativ til BYOD (Bring your own device). Skolen er bekymret ift. BYOD, da det vil vanskeliggøre arbejdsgangene meget og kan give en social skævvridning. Der skal fastholdes nuværende niveau. Hvis BOYD er uundgåeligt, skal der stilles krav til, hvad disse pc'ere skal kunne og dette bør kommunen melde ud. Tore udarbejder hørings svar. 			



4. Fælles Pædagogisk Udviklingsforum			Høring – frist 12. april
Bilag: Høringsbrev			
<p>Noter/referat:</p> <p>Det er skolebestyrelsens holdning, at der ikke skal nedsættes flere fora, der skal sætte udviklingstiltag i gang. Der var stor undring over, hvad der egentlig er formålet med dette forum, samt hvad der skal tales om. Der kan være en ide i videndeling og ideudveksling på tværs, men denne konstruktion er næppe svaret herpå.</p> <p>Såfremt dette forum fastholdes, bør indholdet knytte sig til de kommunale udviklingstiltag, der er fælles for alle. Dette forum bør ikke være dagsordenssættende eller beslutningstagende. Det skærpes i svaret, at der er behov for en større klarhed i styrelsesvedtægten om formålet og indholdet i dette forum.</p> <p>AS udarbejder høringssvar.</p>			
5. Timefordelingsplan			Godkendelse
Bilag kommer seneste på mødet			
<p>Noter/referat:</p> <p>Det bebudede justeringer i folkeskolereformen (endnu ikke endeligt vedtaget), vil medføre justeringer på timefordelingsplanen ift. indskoling, hvor der forsvinder en del af den understøttende undervisning mhp en kortere skoledag. Den ressource, der pilles ud af UUV i indskoling forsvinder ikke, men lægges som ressourcer på årgangen.</p> <p>0.- 2. klasse: her forsvinder workshop, men P4C og bevægelsesbånd fastholdes. Workshop indarbejdes i SFO regi som frivillige tilbud.</p> <p>Bevægelsesbåndet på 3. årgang ønskes også fastholdt. Det betyder at der kun er to UUV timer tilbage, men der skal findes tre ift. den kortere skoledag.</p> <p>Under implementeringen af reformen, besluttede den daværende skolebestyrelse at lægge en ekstra dansk og en ekstra matematiktime på 3. årgang.</p> <p>Det blev besluttet, at den time, der mangler, tages fra dansk eller matematik, og veksle ressourcen til vejledningsressource på dansk (på 3. klassetrin er der meget brug for at teste ift. fx ordblindhed mv.). Ledelsen beslutter hvilket fag, ressourcen tages fra.</p> <p>Praksisfaglighed og praktisk/musisk ordning skal tages op et senere skolebestyrelsesmøde i efteråret, da skolebestyrelsen ønsker, at der tænkes mere i at få disse fag samlet som praktisk/musisk blok.</p>			
6. Skolegårdsbyggeri			Orientering
Kort status			



Noter/referat:

Frederiksberg Kommune har bevilget 1,3 mill. kr. ekstra til projektet pba. ansøgning fra skolebestyrelsesformanden. Stor tilfredshed med at kommunalbestyrelsen har bevilget pengene, da projektet ellers ville være blevet afskrælet for alle legefaciliteter. Ros til såvel bestyrelses – som udvalgsformand for at handle hurtigt. Der har været licitation på projektet, og OK Nygård er entreprenør. Projektet er allerede gået i gang.

Der er pt. forhandlinger med naboerne ift. væksthuset ift. om det kan skygge for naboerne.

Korte info:

- På mandag er skolegården lukket.
- Forældremøde afholdt – det gik godt og 12-14 forældre har meldt sig som guider i morgentrafikken. Ledelse og skolebestyrelse hjælper også. Tidsrum 07.45 – 8.00. (Dorte torsdag, Tore fredag)
- Elevrådet på Filippavej har organiseret en plan, hvor alle 7. – 9. klasse elever hjælper med at følge de yngste elever til idrætssalene i spisepausen.
- De første årgange har været på tur – stor succes.
- Der er kommet afslag på at bruge fodboldbanen ved Danmarksgården.
- Der er lavet en flot flyer om projektet – tak fra Jesper til at udfærdige det flotte færdige dokument.
- Kort over projektet sendes ud med referatet fra skolebestyrelsesmødet.
- Nina var i radioen i morges om 'Toiletheaven' sammen med to af de yngre elever.

7. Projektgruppestatus			Orientering
Faglig kodning FI Kommunikation skole/ forældre Fysiske rammer NE			

Noter/referat:

Faglig kodning: projektgruppen har haft møde. Der er lavet udkast til fondansøgning. Der pudsas af på denne og der afholdes et møde med interessetilkendegivende for at få gjort ansøgningen endnu mere skarp.

Kommunikation skole/hjem: Aula implementering tænkes ind i en møderække frem mod forældremøderne ved skoleårets start. Der er pt. god mediedækning af skolen – vi skal sætte fokus på, hvordan vi styrker kommunikationen til forældrene herom.

Fysiske rammer NE:

Se punktet om skolegård.



8. Forårsfestival og forældrecafé d. 24. april			Beslutning
<p>Sidste år var der debut med en vellykket forårsudstilling på Niels Ebbesens Vej. Det udvalg, der skal arrangere i år har spurgt skolebestyrelsen om at hjælpe med kaffe.</p>			
<p>Noter/referat: Det overvejes at flytte arrangementet til juni måned. Skolebestyrelsen vil gerne hjælpe med arrangementet og opfordrer kontaktførældrene til at melde sig.</p>			
9. Status fra: <ul style="list-style-type: none"> • Ledelsen • Formandskabet • Elevrådet 			Orientering
<p>Noter/referat: <u>Ledelsen</u> Se øvrige punkter</p> <p><u>Formandsskabet:</u> Se øvrige punkter</p> <p><u>Elevrådet:</u> Der er lige købt en pantskraldespand – så elevrådet kan indsamle pant og opsamle midler. Der laves en høvdingeboldturnering. Der har været afholdt en meget vellykket gallafest for 8. – 9. klasse.</p>			
10. Eventuelt			
<p>Noter/referat: Henvendelse fra forældrenetværk til ordblinde på skolen, som ønsker foretræde for skolebestyrelsen. Punktet behandles på et formøde med henblik på at skabe dialog med gruppen.</p>			

Punkter til kommende møder:

- Klassedannelse nye 0. klasser
- De praktisk/musiske fag